
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-06-09, § 12 

 

 Tid: 9 juni 2009 kl 16.30 – 17.10 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 15 juni 2009 

  

 

 

Ulla Hamilton Jan Valeskog 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (m), ordförande  

Jan Valeskog (s) vice ordförande  

 

Berthold Gustavsson (m)  

Tord Bergstedt (m)  

Anna Johansson (m)  

Annika Davidsson (m)  

Annika Ödebrink (s)  

Jimmy Lindgren (s)  

Birgit Marklund Beijer (s)  

Mats Lindqvist (mp)  

Kajsa Stenfelt (v)  

 
Ersättare: 

 Datevig Mardirossian Lönn (m) tjänstgörande 

Christoffer Kuckowski (m)   

Anna Manhag (m)  

Inga-Lill Larsson (m)  

Per Johansson (fp) tjänstgörande 

Lars Randerz (s)  

Milly Namiro Darlsson (s)  

Margareta Stavling (s)  

Jonas Larsson (v) 

Hampus Rubaszkin (mp)  

Sebastian Wiklund (v)  

 
Tjänstemän: 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Fredrik Alfredsson, Louise Bill, Ted Ell, Mats 

Fager, Lars Jolerus, Erica Lawesson, Eva Olofsson, Ulla Ritzén, Anette Scheibe och 



  

Marita Söderqvist samt biträdande borgarrådssekreteraren Magnus Thulin från roteln. 

 
 § 12 

Om Brommaplanseländet. Motion (2009:12). Svar på remiss 

Dnr T2009-320-01027 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande 

 som svar på remissen från kommunstyrelsen. 

 

Ärendets handling   

Trafikkontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 13 maj 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m fl (m), tjänstgörande ersättaren Per Johansson (fp) 

 och ledamoten Mats Lindqvist (mp) ställer sig bakom kontorets förslag. (se 

 beslutet) 

 

2) Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (s) föreslår följande: 

1 Motionen tillstyrks. 

2 Därutöver anförs följande: 

 

Motionären hänvisar uttryckligen till det ohållbara i att sätta allt hopp till att 

Förbifart Stockholm ska lösa problemen vid Brommaplan. Dels är det lång tid 

innan Förbifart Stockholm kan innebära någon förbättring. Dels löser knappast 

Förbifart Stockholm de problem som orsakas av för låg kapacitet i 

kollektivtrafikanordningarna eller förbindelserna mellan trafikslagen. 

 

3) Ledamoten Kajsa Stenfelt (v) föreslår följande: 

1 Förvaltningens förslag till beslut bifalls delvis. 

2 Höja trängselavgifterna i Stockholm. 

3 Snarast införa trängselavgifter på Essingeleden. 

4 Inleda samtal med bl.a. SL om att införa ”öppna spärrar” vid stora 

 omstigningsplatser, t.ex. Brommaplan. 

5) Därutöver anförs följande: 

 

Vi kan lösa ”Brommaplanseländet” omgående, om vi bara vill. 

I en stad som växer ständigt är det däremot orimligt att tro att alla skall kunna 

transportera sig en och en i egen bil. Det krävs ett annat sätt att tänka: Kollektivt. 

För att klara klimat- och miljömål i Stockholm är det nödvändigt att få fler 

medborgare att använda kollektivtrafiken. 

Ett konkret sätt att förenkla för resenärerna vid stora omstigningsplatser skulle 

vara att införa sk ”öppna spärrar”, t.ex. vid Brommaplan, där många skall byta 

från buss till tunnelbana, och där spärrarna inte klarar av att hantera den stora 

strömmen av in- och utgående passagerare, utan blir en kaotisk propp i 

rusningstid. Samtal om detta förslag bör snarast inledas med  SL. 

Det är också  nödvändigt att  införa trängselavgifter på Essingeleden - och 



  

utvärdera detta - innan man satsar flera miljarder på att bygga en förbifart. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (s) med hänvisning till sitt förslag. 

Ledamoten Kajsa Stenfelt (v) med hänvisning till sitt förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Mats Lindqvist (mp) enligt följande: 

 

Även vi har tidigare tagit upp frågan om den besvärliga trafiksituationen vid 

Brommaplan. Samt fått samma svar, att trafikproblemen vid Brommaplan är 

svåra, men att ingenting för närvarande ska göras. Brommaplan fortsätter att vara 

en mycket obehaglig trafikplats att passera, oavsett vilket slags trafikant man är. 

Vilket i sin tur bidrar till den smittrafik som stör de boende i Bromma. 

Kollektivtrafikknutpunkten är helt underdimensionerad, ett under decennier 

påbyggt provisorium utan djupare planering. Det har även antagits att när väl 

förbifarten blir byggd, så skulle trafikproblemen vid Brommaplan försvinna. 

Detta antagande är orimligt, emedan trafikproblemen vid Brommaplan är akuta, 

samt på grund av den växande befolkningen på Mälaröarna, alltmer omfattande. 

Det kan även ifrågasättas att de som i dag kör bil till och ifrån Mälaröarna 

verkligen vill köra till Skärholmen eller Hässelby. Troligen är Stockholms 

innerstad deras mål. 

 

Vi anser att initiativ behöver tas till en helhetslösning på Brommaplans 

trafikproblem, som även måste innefatta bättre lösningar för kollektivtrafiken. 

Till exempel bör möjligheten utredas att dra ut spårvagnen från Nockeby förbi 

Drottningholm och ut till Ekerö centrum. Det av oss flera gånger initierade 

förslaget om regelbunden pendelbåttrafik mellan Stockholms innerstad och Ekerö 

centrum behöver skyndsamt förverkligas. Detta för att skapa fler valmöjligheter 

att ta sig fram än enbart genom vägtrafik till Mälaröarna. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Hampus Rubaszkin (mp) instämmer i särskilt uttalande från (mp). 

Ersättaren Sebastian Wiklund (v) instämmer i förslaget från (v). 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 



  

 


